

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KEDUA, PENGGAL PERTAMA,
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

PERTANYAAN : LISAN
DARIPADA : DATO' DR. MOHD KHAIRUDDIN BIN AMAN
RAZALI
[KUALA NERUS]
TARIKH : 26 NOVEMBER 2019 (SELASA)

SOALAN NO. 8

Y.B. DATO' DR. MOHD KHAIRUDDIN BIN AMAN RAZALI [KUALA NERUS] minta **MENTERI KEWANGAN** menyatakan senarai semua syarikat Menteri Kewangan (Diperbadankan) serta syarikat-syarikat GLIC dan GLC di bawah kawalan Kementerian Kewangan yang dilantik Ketua Pegawai Eksekutif (CEO) yang baharu dan menyatakan perbandingan gaji mereka dengan gaji CEO yang terdahulu.

JAWAPAN

Yang di-Pertua,

Sejak 8 Mei 2018, sebanyak 18 syarikat Menteri Kewangan (Diperbadankan) (MKD) dan syarikat-syarikat GLIC di bawah kawalan Kementerian Kewangan telah menerima Ketua Pegawai Eksekutif (CEO) yang baharu. Syarikat-syarikat tersebut adalah:

Syarikat Menteri Kewangan Diperbadankan (MKD)	Tarikh Lantikan
Bank Pembangunan Malaysia Berhad	8 April 2019
Export-Import Bank Of Malaysia Berhad (EXIM Bank)	1 Julai 2019
Felcra Berhad	22 Oktober 2018
IJN Holdings Sdn Bhd	1 Julai 2018
Indah Water Konsortium Sdn Bhd	19 Ogos 2019
Keretapi Tanah Melayu Berhad (KTMB)	15 Oktober 2019
Khazanah Nasional Berhad	20 Ogos 2018
Malaysia Digital Economy Corporation Sdn Bhd (MDEC)	16 Januari 2019
Mass Rapid Transit Corporation Sdn Bhd (MRT)	1 Februari 2019
PBLT Sdn Bhd	1 November 2019
Pengurusan Aset Air Berhad (PAAB)	19 Mac 2019
Prasarana Malaysia Berhad	3 September 2018
Prokhas Sdn Bhd	1 September 2018
Small Medium Enterprise Development Bank Malaysia Berhad (SME Bank)	3 September 2018
Technology Park Malaysia Corporation Sdn Bhd (TPM)	1 Oktober 2019
UDA Holdings Berhad	22 September 2019

GLIC dibawah kawalan Kementerian Kewangan	Tarikh Lantikan
Kumpulan Wang Amam Persaraan (KWAP)	1 November 2018
Kumpulan Wang Simpanan Pekerja (KWSP)	20 Ogos 2018

Antara 18 lantikan baru ini, gaji bagi 5 CEO telah diturunkan, 4 CEO dinaikkan dan 9 CEO dikekalkan. Jumlah keseluruhan gaji 18 orang CEO baharu ini adalah lebih rendah berbanding dengan jumlah gaji CEO terdahulu. Jumlah penjimatan adalah sebanyak RM87,050 sebulan atau RM1.04 juta setahun.

Perlu ditegaskan bahawa tiada ahli politik telah dilantik sebagai CEO syarikat-syarikat MKD atau GLIC di bawah kawalan Kementerian Kewangan. Tambahan lagi, tiada lantikan politik telah dibuat ke dalam Lembaga Pengarah syarikat-syarikat tersebut, kecuali lantikan YAB Perdana Menteri dan YB Menteri Hal-Ehwal Ekonomi sebagai Ahli Lembaga Pengarah Khazanah Nasional Berhad. Walau bagaimanapun, YAB Perdana Menteri dan YB Menteri Hal-Ehwal Ekonomi tidak menerima sebarang bayaran elaun tahunan dan elaun mesyuarat lembaga pengarah dalam Khazanah Nasional Berhad.

Bagi GLIC pula, satu garis panduan berkaitan ganjaran bagi pengurusan tertinggi syarikat iaitu Buku Biru (Peningkatan Pengurusan Prestasi) telah pun diterbitkan oleh Jawatankuasa Putrajaya bagi Prestasi Tinggi GLC (PCG) pada April 2006. Buku tersebut antara lainnya, telah mencadangkan perkara-perkara berikut:

- i. Memastikan paras gaji asas (*base salary*) tetap kompetitif berbanding pasaran;
- ii. Memastikan kenaikan gaji asas mencerminkan prestasi individu dan syarikat serta kemampuan syarikat;
- iii. Menyandarkan bonus dan jumlah ganjaran kepada prestasi individu dan syarikat;
- iv. Memastikan keseluruhan ganjaran adalah kompetitif di pasaran;
- v. Penggunaan wang tunai sebagai ganjaran/ insentif; dan

vi. Penggunaan saham sebagai ganjaran/ insentif.

Dalam usaha bagi memastikan calon CEO yang dilantik merupakan individu yang berwibawa, kompeten dan berpengalaman luas serta relevan dalam menerajui syarikat Kerajaan, bayaran gaji yang kompetitif turut dipertimbangkan bagi menarik individu yang mempunyai kriteria *fit dan proper* (dengan izin) ini.

Dan tentu, ia adalah lain daripada apa yang dibayar untuk elaun kepada bekas Ketua Setiausaha Perbendaharaan sehingga beliau boleh dapat tambahan gaji RM56,000 sebulan atau ganjaran tambahan sebanyak RM3.8 juta di antara tahun 2012 kepada Jun 2018.

Sekian, terima kasih.